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Protokół nr XXXVIII/2014 

z XXXVIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 26 czerwca 2014 r. 

 

 Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej w godzinach od 14.00 do 

15.56. W sesji udział wzięło 14 radnych, 6 pracowników urzędu gminy, 2 zaproszonych gości 

oraz 3 osoby zainteresowane obradami. 

 

Listy obecności w załączeniu do protokołu 

1. Sprawy organizacyjne: 

1)   Otwarcie obrad XXXVIII sesji Rady Gminy.  

2)    Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3)    Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

4)    Przyjęcie protokołu z XXXVII sesji Rady Gminy. 

2. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych w 2013 r. 

3. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2013 r. oraz zapoznanie z treścią opinii RIO 

w sprawie wykonania budżetu.  

4. Wystąpienie przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z wnioskiem o udzielenie absolutorium 

oraz zapoznanie z opinią RIO w sprawie wniosku. 

1) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2013 r., 

2) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2013 r. poprzedzone dyskusją. 

5. Podjęcie uchwał: 

1) zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu gminy Zławieś Wielka na 2014 r., 

2) w sprawie przystąpienia do opracowania Strategii Rozwoju Gminy Zławieś Wielka na lata 

2015-2023, 

3) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Zławieś Wielka, 

4) w spawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działek nr 29/17-18 położonych w miejscowości Czarne Błoto – gmina 

Zławieś Wielka, 

5) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek położonych w 

części wschodniej i w części zachodniej miejscowości Toporzysko, gmina Zławieś Wielka. 

6. Informacja o pracach wójta między sesjami. 

7.  Wolne wnioski i zapytania. 

8.  Zamknięcie obrad XXXVIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

 

Ad. 1 Sprawy organizacyjne 

1. 1 Otwarcie obrad 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym otworzył XXXVIII sesję Rady 

Gminy Zławieś Wielka.  
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1. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na 15 radnych w sesji uczestniczy, 14 wobec 

czego podejmowanie uchwał jest prawomocne. Przywitał wójta wraz z kierownikami 

jednostek organizacyjnych, pracowników urzędu gminy, sołtysów i radnych. 

1. 3. Przyjęcie wniosków do porządku obrad 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy ktoś z radnych wnosi jakieś uwagi do porządku obrad. Nikt z radnych nie zgłosił 

się. Po przeprowadzonym głosowaniu porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

1. 4. Przyjęcie protokołu z XXXVII sesji Rady Gminy 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował radnych, że protokół z XXXVII sesji jest dostępny na stronie internetowej, był 

dostępny w biurze rady i znajduje się na sali obrad. Zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi do 

protokołu. Nikt się nie zgłosił. W wyniku przeprowadzonego głosowania przy 13 głosach za 

i 1 wstrzymującym się protokół został przyjęty. 

Ad. 2 Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych w 2013 r. 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Przedstawiła sprawozdanie z wykonania uchwał. Informacja w załączeniu do protokołu. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował i otworzył dyskusję na ww. temat. Nikt z radnych nie zabrał głosu. Poprosił  

o omówienie kolejnego punktu porządku obrad.  

Ad. 3 Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2013 r. oraz zapoznanie z treścią 

opinii RIO w sprawie wykonania budżetu.  

Joanna Chacińska – zastępca skarbnika gminy 

Odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej. Powiedziała, że sprawozdanie omówione 

zostało na wspólnym posiedzeniu komisji i zapytała, czy radni mają jeszcze pytania do 

sprawozdania. Informacje w załączeniu do protokołu. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował i zapytał, czy radni mają pytania do sprawozdania. Nikt z radnych nie zabrał 

głosu. Stwierdził, że po dyskusji na wspólnym posiedzeniu komisji tematy zostały 

wyczerpane. Poprosił przewodniczącego komisji rewizyjnej o przedstawienie kolejnego 

punktu.   

Ad. 4. Wystąpienie przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z wnioskiem o udzielenie 

absolutorium oraz zapoznanie z opinią RIO w sprawie wniosku. 

1) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2013 r.; 

2) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2013 r. poprzedzone dyskusją. 

Andrzej Pyzik – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 



 3 

Odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium wójtowi gminy Zławieś 

Wielka z tytułu wykonania budżetu na 2013 r. oraz zapoznał zebranych z opinią Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy  

Podziękował za przedstawienie ww. informacji. Stwierdził, że Rada Gminy dokładnie 

zapoznała się ze wszystkimi dokumentami potrzebnymi do udzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy Zławieś Wielka.  Otworzył dyskusję. Nikt z radnych nie zabrał głosu w tym temacie.  

Odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2013 

r. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy przy 13 głosach za i 1 przeciwnym 

podjęła uchwałę Nr XXXVIII/269/2014 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2013 rok 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy  

Poinformował obecnych, że kolejną uchwałą jest uchwała w sprawie udzielenia Wójtowi 

Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu na 2013 r. Wyjaśnił radnym, że głosowanie 

nad uchwałą jest jawne i do jej podjęcia potrzebna jest bezwzględna większość głosów 

ustawowego składu rady. Otworzył dyskusję. Nikt z radnych nie zabrał głosu.  

 

Odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2013 r. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy przy 13 głosach za i 1 przeciwnym 

podjęła uchwałę Nr XXXVIII/270/2014 

w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2013 

rok 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy  

Pogratulował wójtowi otrzymanego absolutorium i wręczył kwiaty. Uczestnicy obrad 

nagrodzili wójta brawami. 

Jan Surdyka – wójt 

Zwracając się do przewodniczącego i radnych powiedział, że rok 2013 był bardzo trudny dla 

wszystkich w kwestii prowadzenia budżetu. Tak wspomniano w sprawozdaniu w ubiegłym 

roku podjęto aż 93 uchwały, które w jakiś sposób prawny regulowały działania naszego 

urzędu. Serdecznie podziękował wszystkim za wsparcie, zrozumienie i troskę o mienie 

gminne oraz gospodarkę w naszej gminie. Życzył wszystkim dalszej sumiennej i życzliwej 

współpracy. Podziękował również pani sekretarz i pani skarbnik, która po raz pierwszy sama 

poprowadziła cały budżet i jak widać udało jej się to. Powiedział, że podziękowania należą 

się także wszystkim pracownikom urzędu, którzy ciężko pracowali, aby budżet był 

prawidłowo wykonany. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy  

W imieniu rady gminy pogratulował wójtowi tego wyniku i zrealizowane inwestycje.  

Dodał, że to, co dzieje się na terenie naszej gminy odzwierciedla pracę wójta. 

O godz. 15. 00 ogłosił 15 minut przerwy dla klubu radnych. 
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O godz. 15. 16 wznowił obrady. 

Marcin Kędzierski – radny 

W imieniu klubu radnych złożył wniosek o wykreślenie z porządku obrad uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Zławieś Wielka.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy  

Poddał wniosek radnego pod głosowanie.  

Małgorzata Kutnik – radna 

Poprosiła o podanie powodu wykreślenia z porządku obrad ww. uchwały. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy  

Wyjaśnił, że w związku z niedostateczną ilością informacji odnośnie szczegółów, które ma ta 

uchwała zawierać klub radnych postanowił przesunąć w czasie jej podjęcie. Zapytał, czy ktoś 

z radnych ma jakieś pytania. 

Henryk Lizak – radny 

Złożył wniosek o nieodczytywanie treści projektów uchwał. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy  

Poddał pod głosowanie wniosek radnego Kędzierskiego. W wyniku przeprowadzonego 

głosowania przy 12 głosach za i 2 wstrzymujących się wniosek radnego został przyjęty.  

Z porządku obrad wykreślona została uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Zławieś 

Wielka.  

Poddał pod głosowanie wniosek radnego Lizaka dotyczący nieodczytywania treści projektów 

uchwał. W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek przy 12 głosach za i 2 

wstrzymujących się wniosek został przyjęty. 

Ad. 5 Podjęcie uchwał. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy  

Poprosił panią skarbnik o omówienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie. 

Joanna Chacińska – zastępca skarbnika gminy 

Na podstawie uzasadnienia do uchwały omówiła zmiany w budżecie gminy na 2014 r. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy  

Zapytał, czy radni mają pytania do zmian w budżecie. Nikt z radnych nie zgłosił się.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr 

XXXVIII/271/2014 

zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu gminy Zławieś Wielka na 2014 r. 

Porosił zastępcę wójta o omówienie kolejnego projektu uchwały. 

Krzysztof Rak – zastępca wójta 
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Wyjaśnił, że gmina stoi przed szansą na pozyskanie środków dostępnych w ramach nowej 

unijnej perspektywy finansowej na lata 2014 – 2020. Pozyskanie tych środków będzie 

możliwie, jeżeli strategia naszej gminy zostanie dostosowana do nowych potrzeb. Nastąpiło 

wiele zmian gospodarczych na terenie gminy przez minione lata, a obecna strategia kończy 

swoją ważność w 2016 r. Dlatego zachodzi konieczność podjęcia uchwały inicjującej 

przystąpienie do opracowania nowej strategii rozwoju gminy na lata 2015 -2020. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy  

Podziękował i zapytał, czy radni mają pytania do ww. uchwały. 

Jarosław Karczewski – radny 

Odniósł się do tego, co mówił na posiedzeniu komisji. Powiedział, że strategia rozwoju naszej 

gminy kończy się niedługo i jeśli w nowym projekcie obrany zostanie nowy kierunek, lepszy 

niż ten obecny, to jest za tym, aby tę uchwałę podjąć. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy  

Podziękował za wypowiedź i zapytał, czy są jeszcze pytania do projektu. Nikt z radnych nie 

zgłosił się. Odczytał tytuł uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę  

Nr XXXVIII/272/2014 

w sprawie przystąpienia do opracowania Strategii Rozwoju Gminy Zławieś 

Wielka na lata 2015-2023 

Poprosił o omówienie kolejnego projektu uchwały. 

Joanna Sucharska – kierownik referatu rolnictwa 

Wyjaśniła, że opracowanie tego planu zawiera sprostowanie lat ubiegłych obejmuje obszar 

dwóch działek, na których została pominięta procedura odlesienia.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy  

Podziękował za wyjaśnienia. Powiedział, że szczegółowo uchwała została omówiona na 

komisji. Otworzył dyskusję. Nikt z radnych nie zabrał głosu. Odczytał projekt uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła 

uchwałę  

Nr XXXVIII/273/2014 w spawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla działek nr 29/17-18 położonych w 

miejscowości Czarne Błoto – gmina Zławieś Wielka 

Poprosił Panią kierownik o omówienie ostatniego projektu uchwały. 

Joanna Sucharska – kierownik referatu rolnictwa 

Wyjaśniła, że plan jest na etapie końcowym. Nie zgłoszono do niego żadnych uwag. 

Wskazała, jakie tereny obejmuje plan i gdzie się one znajdują.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy  

Podziękował za omówienie projektu i otworzył dyskusję. Zapytał czy są jakieś pytania. Nikt 

nie zabrał głosu. Odczytał projekt uchwały i przeprowadził głosowanie. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła  

uchwałę 
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Nr XXXVIII/274/2014 w spawie w spawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla działek nr 29/17-18 położonych w 

miejscowości Czarne Błoto – gmina Zławieś Wielka, 

Ad. 6. Informacja o pracach wójta między sesjami. 

Jan Surdyka – wójt gminy 

Przedstawił ww. informację. Sprawozdanie w załączeniu do protokołu. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy  

Otworzył dyskusję.  

Jarosław Karczewski – radny 

Poprosił wójta o przybliżenie radnym tematów spotkań z Panem Roliradem i Panem 

Jóźwickim. 

Jan Surdyka – wójt gminy 

Wyjaśnił, że rozmowa z panem Roliradem odbyła się po wcześniejszym wysłaniu do niego 

pisma w sprawie uzgodnienia dofinansowania budowy pompowni w Czarnowie. Wszyscy 

zdają sobie sprawę, że wartość tego zadania jest bardzo wysoka i bardzo trudno będzie gminie 

je „udźwignąć”. Rozmowa miała na celu porozumienie się w sprawie współfinansowania tej 

inwestycji przez jego firmę. Okazuje się jednak, że Pan Rolirad na dzisiaj nie zajął 

pozytywnego stanowiska dla naszej gminy. Zadeklarował ewentualnie pomoc przy budowie 

ulicy Ogrodowej, łączącej dwa osiedla. Wyjaśnił, że w piśmie wysłanym do Pana Rolirada 

wystąpiliśmy o kwotę około 900 tys. zł. Wskazywaliśmy skąd te środki można pobrać. Pan 

Rolirad mógłby zrezygnować ze środków za przejęte drogi. W ten sposób tak naprawdę nic 

by go to nie kosztowało. Nie wyraził jednak zgody na takie działania. Idąc dalej 

występowaliśmy do niego z kolejnym pismem, ponieważ nie otrzymaliśmy odpowiedzi na 

poprzednie z prośbą o rozpatrzenie naszego wniosku. Powiedział, że na pewno odbędzie się 

jeszcze spotkanie w tej sprawie. 

Spotkanie z panem Jóźwickim odbyło się w celu omówienia problemu firmy MARWIT, która 

produkuje bardzo dużo ścieków przemysłowych do naszej oczyszczalni, co stanowi duże 

problemy tego typu, że zagniwa nam środowisko oczyszczalni, co powoduje brak 

oczyszczenia ścieków w końcowym etapie. Zastanawialiśmy się z Panem Jóźwickim jak z 

tego problemu wybrnąć. W momencie, kiedy dopływ ścieków do oczyszczalni zostanie 

zamknięty firma przestanie działać, a na to oczywiście nie możemy sobie pozwolić. 

Rozmowa dotyczyła rozbudowy i usprzętowienia oczyszczalni poprzez wprowadzenie 

nowych urządzeń napowietrzających. Po konsultacjach z firmami, które się tym zajmują 

mamy informacje, że takie działanie natleni ścieki i bakterie nie będą gniły. ZUK Rzęczkowo 

zamontował już dwa urządzenia, które zwiększyły już pięciokrotnie dopływ tlenu do tego 

ścieku. Zamontowano również inne urządzenie, które testujemy, aby poprawić, jakość 

oczyszczonych ścieków. Pan Jóźwicki powiedział, że w jakimś stopniu będzie chciał pomóc 

finansowo w poprawie jakości funkcjonowania oczyszczalni. Jest jeszcze jedna koncepcja 

żeby dokonać planu budowy bezpośrednio kolektora tłocznego z MARWITU do Górska i 

tłoczyć ścieki bezpośrednio do Torunia. Tam oczyszczanie będzie całkowite. Ale to są bardzo 

daleko idące plany, na które trzeba mieć środki. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy  

Zapytał, czy są jeszcze pytania do tego punktu.  

Andrzej Pyzik – radny 
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Powiedział, że jeśli gmina pobuduje przepompownie to wartość działek pana Rolirada 

wzrośnie, więc w jego interesie jest pomoc przy budowie.  Dodał, że nie chce, aby jego 

podatki były wykorzystywane w tym celu. Powiedział, że jest przeciwny i nie popiera tej 

inwestycji. Wyjaśnił, że zostały jeszcze drogi do wykupienia i jeśli pobudujemy 

przepompownie działki będą atrakcyjniejsze. Będzie jeszcze więcej nowych dróg do 

wykupienia i znów gmina dołoży do interesów „cwaniaka biznesmena”. Powiedział, że jako 

radny uważa, że jak najdłużej trzeba zwlekać aż przyjdzie większa woda, co skłoni Pana 

Rolirada do pomocy. Zapytał, czy firma budowlana w Górsku, która ma wybudować osiedle 

dołoży się do budowy kolektora tzn. „łącznika przez ul. Markiewicza” czy znowu gmina 

będzie musiała finansować to zadanie. 

Jan Surdyka – wójt gminy 

Wyjaśnił, że jeśli chodzi o Pana Rolirada,  w drugim piśmie, które zostało do niego wysłane 

wskazano, że dzięki przepompowni wzrośnie wartość jego działek i poprawi się cała 

infrastruktura. Nikt nie będzie martwił się tym, że jest to teren zalewowy, chociaż cały czas 

nim będzie. To, że przepompownia musi zostać wybudowana w tym czasie jest pewne, 

ponieważ kończy się finansowanie Unii Europejskiej. Do września przyszłego roku trzeba 

rozliczyć projekt. Dodał, że zmieniają się przepisy, które będą zabraniały takim małym 

jednostkom, czy nawet województwom budować tego typu urządzenia. Dlatego jest to 

„ostatni dzwonek” na wybudowanie tej przepompowni. Jesteśmy po przetargu, wiemy już ile 

mamy dofinansowania i czekamy na podpisanie umowy. Jeśli chodzi o firmę MAR-BUD to 

na dzisiaj nie ma żadnej inwestycji z ich strony i nie wiadomo, kiedy będzie. Na przyszłość 

dostali od nas propozycje podłączenia się do kanalizacji gminnej. Firma zaproponowała 

wybudowanie na tym osiedlu urządzeń wodno – kanalizacyjnych.  Nie rozmawiano o tym, 

czy będą podłączać się do kolektora gminnego. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy  

Zapytał o wyniki rozmów z firmą Deloitte. Czy są już jakieś wnioski, czy nadal jeszcze 

konsultacje. 

Jan Surdyka – wójt gminy 

Powiedział, że konsultacje zostały zakończone i firma przystępuje do działania. Spotkania 

będą odbywały się w grupie toruńskiej, bydgoskiej i wspólnie. Jak wiemy w ZIT-ach 

przewodniczy Prezydent Bruski, a jego zastępcą jest Prezydent Zaleski. Biuro główne jest w 

Bydgoszczy. Wszystko, co tworzy firma Deloitte na zlecenie samorządów, trafia do biura w 

Bydgoszczy. Nasza gmina złożyła swoje uwagi do tej strategii i czekamy na informacje, czy 

zostaną one uwzględnione.   

Jarosław Karczewski – radny 

Powiedział, że jeśli chodzi o przepompownie w Czarnowie, chce podkreślić, że inwestycja ma 

służyć mieszkańcom tamtego terenu, a nie panu Roliradowi. To co gmina wcześniej z nim 

wynegocjowała i to co być może uda się jeszcze wynegocjować to zupełnie odrębna sprawa. 

Dodał, że nie chciałby, aby urząd gminy prowadził dyskusje z panem Roliradem na temat 

tego, kto ma pokryć koszty budowy przepompowni, ponieważ nie chodzi tu o jego dobro, ale 

o dobro mieszkańców naszej gminy. 

Andrzej Pyzik – radny 

Powiedział, że chodzi tylko i wyłącznie o duże pieniądze, które pozyska i tak pan Rolirad za 

sprzedaż ziemi pod drogi gminne, które gmina będzie musiała od niego wykupić. Pan Rolirad 

dorabia się kosztem podatników. 
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Jan Surdyka – wójt gminy 

Powiedział, że nie chciałby, ale musi zgodzić się z radnym Pyzikiem, ponieważ został 

uchwalony plan miejscowy dla tego terenu, który zamyka wszelkie możliwości. Gmina musi 

przejąć grunty pod drogi gminne. Mało tego opłata adiacencka została uchwalona na zero i 

pan Rolirad ma czysty zysk na sprzedaży tych działek, a gmina niestety same straty.  Z czysto 

ludzkiego podejścia pan Rolirad powinien nas wspomóc, bo tak naprawdę owszem chronimy 

mieszkańców, ale również wspomagamy firmę pana Rolirada tego nie da się wykluczyć. 

Mnóstwo działek, które są na tym terenie jest w posiadaniu tej firmy nie prywatnych ludzi.  

Powstaną nowe osiedla, a gmina będzie musiała według prawa płacić firmie pana Rolirada tak 

jak to powiedział pan Pyzik. Niestety tak to wygląda.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy  

Podziękował i dodał, że płacimy za decyzje poprzedników i tak jak wiadomo nie możemy 

tego za zmienić. 

Jan Surdyka – wójt gminy 

Opowiedział krótko o przeprawie promowej w Czarnowie, która być może zostanie 

uruchomiona pod koniec kolejnej kadencji. Powiedział, że na zrealizowanie tej inwestycji 

potrzeba jeszcze bardzo dużo czasu.  

Ad. 7 Wolne wnioski i zapytania. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy  

Przekazał obecnym zaproszenie na festyn rodzinny organizowany przez KGW Łążyn przy 

świetlicy wiejskiej i zachęcił do przybycia. 

Helena Przekwas – radna 

Zapytała, czy jest już plan na wiatę, która miała zostać postawiona przy Domu Kultury w 

Górsku. 

Krzysztof Rak – zastępca wójta 

Odpowiedział, że ma w biurze projekt tej wiaty i może go pokazać. Dodał, że jeżeli 

mieszkańcy na zebraniu wiejskim wyrażą zgodę na realizację tego zadania, to nie będzie 

problemu, aby je wykonać. 

Jarosław Karczewski – radny 

Poprosił o bardziej szczegółowe wyjaśnienie, dlaczego uchwała w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

gminy Zławieś Wielka została wykreślona z porządku obrad. Powiedział, że wstrzymał się od 

głosu, ponieważ „z całym szacunkiem”, wyjaśnienia pana przewodniczącego nie były dla 

niego wystarczające. 

Jan Surdyka – wójt gminy 

Wyjaśnił, że obawy mieszkańców są słuszne. Nie wiemy dokładnie, jakie będą skutki budowy 

tej linii. Klub radnych postanowił przesunąć ten punkt do następnej sesji, aby szczegółowo 

zbadać, jakie będzie oddziaływanie na środowisko i skutki budowy linii 400 KV. Powiedział, 

że ta linia i tak będzie musiała przebiegać przez naszą gminę, ponieważ, jest to 

przedsięwzięcie krajowe. Nie ma jeszcze dokładnych informacji, przez jakie działki ta linia 

ma przebiegać. Osobiście uważa, że zmiana studium w niczym nie przeszkadza, bo jest taki 

szeroki pas, gdzie ta linia będzie się znajdowała. Klub radnych był takiego zdania, i tak też 
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postanowiono. Poinformował, że został zobowiązany porozmawiać z sąsiednimi gminami, 

jakie jest ich zdanie, co do tego tematu. Powiedział, że nie unikniemy podjęcia tej uchwały. 

Jeśli rada gminy będzie przeciwna temu to wojewoda sam podejmie decyzje, a nasza gmina 

zostanie obciążona kosztami. Nie jest powiedziane, że rada musi podjąć tę uchwałę 

koniecznie w czerwcu, dlatego przesunięcie jej do sierpnia nie jest problemem. 

Małgorzata Kutnik – radna 

Powiedziała, że na komisji wójt stał na zupełnie innym stanowisku i powiedział, że jeśli 

uchwała nie zostanie podjęta to będą duże skutki finansowe dla gminy. Teraz wójt przekazuje 

inne informacje. Powiedziała, że trzeba liczyć się ze słowami.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy  

Powiedział, że nie ma żadnych rozbieżności pomiędzy tym, co wójt mówił na komisji, a tym 

co mówił teraz i wszystko co mówił podtrzymuje. Wyjaśnił, że jeśli okaże się, że inne gminy 

też nie są przychylne, co do budowy tej linii będzie większa siła oddziaływania na wojewodę.  

Teresa Balicka – radna 

Zapytała, czy budowa boiska wielofunkcyjnego w Rzęczkowie nie jest zagrożona. 

Jan Surdyka – wójt gminy 

Wyjaśnił, że wszystko jest w porządku. Przetarg już się odbył i niedługo prace zostaną 

rozpoczęte. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy  

Zapytał, czy są jeszcze pytania. Nikt z obecnych nie zabrał głosu. 

Ad. 8 Zamknięcie obrad XXXVIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy  

O godz. 15.56 zamknął obrady XXXVIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 


